
 

Gość Radia Bielsko  

Redaktor: Naszym dzisiejszym gościem jest wójt gminy Jasienica Janusz 

Pierzyna. Dzień dobry panu. 

Wójt Janusz Pierzyna: Dzień dobry pani redaktor. Dzień dobry państwu. 

Redaktor: Panie wójcie, informowaliśmy kilka tygodni temu w Radiu 

Bielsko o ulicy Astrów, która jest przebudowana ze środków 

powodziowych. Tymczasem droga z Bier do Świętoszówki jest 

realizowana również ze środków budżetu państwa, natomiast konkretnie 

z Polskiego Ładu. Na jakim obecnie etapie jest ta inwestycja, bo tu 

mówimy o generalnej gruntownej przebudowie drogi.  

Wójt Janusz Pierzyna: Tak, to inwestycja, gdzie otrzymaliśmy 5 milionów 

złotych z można powiedzieć jeszcze decyzją poprzedniego rządu i za to 

też bardzo dziękujemy. Jest to na etapie, można powiedzieć już no 

bardzo zaawansowanych prac, ponieważ prace jesienne to cała 

stabilizacja gruntu, wykonanie chodników, odwodnienie i obecnie 

wykonawca jest przed położeniem dywaników asfaltowych. No i później 

całe, można powiedzieć dokończenie inwestycji, kolektorów 

odwadniających i tak dalej, i tak dalej, przepustów. To jest inwestycja, 

która jest ponad 8 milionów, z czego ponad 5 milionów mamy środków, 

można powiedzieć, zewnętrznych, bo to z jednej strony dostaliśmy 5 

milionów, potem daliśmy to na oprocentowaną też lokatę, z tego też 

dostaliśmy 500 000,00 zł, a resztę dołożyliśmy z własnego budżetu 

gminy, więc przebudowanie tej drogi jakże też strategicznej dla dwóch 

sołectw Bier i Świętoszówki, gdzie to łączy, gdzie w Świętoszówce mamy 

i przedszkole, mamy szkołę, mamy strażnicę, a w Bierach tych akurat 

obiektów nie mamy, więc te dwa sołectwa ze sobą sąsiadują i można 

powiedzieć komunikują się, więc jakby wąska ta ulica powodowała wiele 

problemów i no sytuacje stresujących na drodze. Dlatego staraliśmy się 

tą drogę przebudować. Wiem, że sytuacja z budową, no nie napawa 

optymizmem, bo i się pruszy i jest błoto. No ale też to trzeba wykonać. 

No to nie jest tak, że to w przeciągu nocy się stanie. 

Redaktor: Ale z drugiej strony, przepraszam panie wójcie, że wchodzę w 

panu słowo, ale z drugiej strony ciepła zima chyba sprzyjała wykonawcy 

inwestycji. 

Wójt Janusz Pierzyna: Tak, no mamy marzec i prawdopodobnie 

będziemy po prostu w tym tygodniu wykonawca już będzie pierwsze 



układał dywaniki asfaltowe na tej drodze, więc cały proces można 

powiedzieć ten brudny, ten który przysparzał ludziom wiele też turbulencji 

różnego rodzaju i stresów, no bo no kurzyło się, błoto się nosiło na 

posesję. No nie da się tego inaczej wykonać, także po prostu no będzie 

już tylko lepiej. Także myślę, że po realizacji inwestycji mieszkańcy będą 

mogli ocenić jaki standard są obecnie, czy mają obecnie, a jaki był. 

Także cieszy nas to, że jesteśmy w stanie pozyskiwać niezależnie jaki 

rząd jest w naszym kraju, to z poprzedniego właśnie z Polskiego Ładu 

udało nam się pozyskać. Bardzo serdecznie też dziękuję, bo to było tak 

jak powiedziałem 5 milionów do tych ośmiu, które wydaliśmy. Natomiast 

ulica Astrów dostaliśmy z decyzją obecnego rządu właśnie 100% 5,5 

miliona na przebudowę właśnie tej ulicy Astrów. Jesteśmy już też po 

rozmowach z firmą Aqua, gdzie będziemy łączyć tą inwestycję i firma 

Aqua wykona na własny koszt kanalizację pod tą drogą. Więc żeby już w 

przyszłości to spiąć razem będzie to przetarg, można powiedzieć, taki 

dwupłaszczyznowy. Także no to mnie też cieszy, bo to będzie też 

inwestycja dodatkowo ponad milion, no ale nie będzie to z budżetu 

gminy, więc to są następne pozytywne informacje. Natomiast dopinamy 

już na ostatnim etapie jest również kanalizacja na dzielnicy Farzyna w 

Jasienicy. To koszt też 12 milionów. No i prawdopodobnie uda się to też 

również zrealizować bez środków z płaszczyzny gminy. Więc myślę, że 

no mamy pozytywne informacje dla mieszkańców, ale również związane 

z budżetem też pozytywne, więc tylko się cieszyć. 

Redaktor: Dobrze, zaraz przejdziemy do kolejnych pozytywnych 

informacji. Panie wójcie, jeszcze tylko chciałam dopytać a propos tych 

dwóch dróg, o których pan wójt opowiadał, to znaczy ulicy Astrów i drogi 

wiodącej z Bier do Świętoszówki i oczywiście w odwrotnym kierunku, 

kiedy te dwie inwestycje drogowe zostaną zrealizowane planowo, panie 

wójcie? 

Wójt Janusz Pierzyna: Ulica Astrów, bo to będzie również przebudowany 

cały korpus drogi, wykonanie chodników, odwodnienie i tak dalej, 

przebudowa tego mostku na śladzie tej drogi to jest ten i przyszły rok. 

Natomiast jeżeli chodzi o Biery-Świętoszówka to jest inwestycja do 

sierpnia tego roku, ale myślę, że inwestycja skończy się wcześniej. W 

tym tygodniu jeszcze prawdopodobnie wykonawca rozpocznie już 

układanie asfaltów, także już ten proces będzie za nami, także już 

jesteśmy bliżej niż dalej. 



Redaktor: Te inwestycje, o których pan wójt wspomniał, trwają, są w 

toku, są realizowane. Natomiast ostatnia dobra wiadomość z gminy 

Jasienica jest taka, że w ubiegłym tygodniu oddano uczniom do użytku 

rozbudowaną szkołę w Iłownicy. 

Wójt Janusz Pierzyna: Tak, to kolejna szkoła, którą podjęliśmy w formie 

rozbudowy, ponieważ po likwidacji gimnazjów zgodnie z ustawą te 

roczniki siódmej, ósmej klasy wróciły z powrotem do szkół 

podstawowych. To spowodowało, że na terenie gminy Jasienica 

stanęliśmy przed faktem rozbudowy pięciu placówek oświatowych, 

ponieważ poprzez migrację i stały wzrost liczby mieszkańców na terenie 

gminy Jasienica. Te placówki no były za małe i jeżeli chodzi o 

Międzyrzecze to wcześniej te cztery klasy żeśmy rozbudowali, potem 

Świętoszówka to osiem klas. No i obecnie oddaliśmy do użytku 

oczywiście po wcześniejszych przetargach i tak dalej Iłownice. Iłownica 

to poprzednia struktura starej szkoły to było siedem klas, a obecnie 

wybudowaliśmy sześć klas. Więc można powiedzieć prawie raz tyle niż 

było. Mamy również tam windę. To jest pierwszy można powiedzieć taki 

obiekt dostosowany w pełni poprzez nie tylko schodołaz, ale właśnie 

windę dla osób niepełnosprawnych. Mamy tam pełne węzły sanitariatów, 

bo parter w Iłownicy to jest dostosowany do przedszkolaków te trzy 

klasy. Także mamy WC dla dziewcząt, dla chłopców, dla osób 

niepełnosprawnych, pomieszczenia przedmedyczne, zaplecze. 

Natomiast na piętrze mamy również trzy sale. No i mamy to również 

dostosowane do 1-3, więc myślę, że każdy kto będzie mógł odwiedzić to 

miejsce, wydaje się, że to nie już jest XXI tylko XXII wiek pod względem 

wyposażenie wszystkiego tego, co tam się znajduje. Więc cieszy nas to, 

że inwestycja, którą żeśmy zrealizowali za 5 milionów prawie 700, 2 

miliony udało się pozyskać też z poprzedniego rozdania z Polskiego 

Ładu właśnie prawie ponad 3 milion 700 dołożyliśmy z własnego 

budżetu. Również dołożyliśmy ponad 150 000,00 zł na wyposażenie 

oczywiście na te wszystkie potrzebne rzeczy, żeby to uruchomić, czyli 

krzesełka, ławeczki, jakieś tablice i tak dalej dla uczniów, również 

wykonaliśmy odnowienie elewacji starej szkoły, także też prawie 

60 000,00 zł. No więc myślę, że każdy kto będzie korzystał z tego 

miejsca, naszych młodych przyjaciół, no to będzie zadowolony. Myślę, że 

również rodziców, ponieważ warto się uczyć w takiej szkole. Wcześniej w 

2007 roku wybudowaliśmy tam salę gimnastyczną, więc myślę, że 

patrząc na Iłownice 20 lat temu, a dzisiaj no to każdy może sam ocenić 

jak wygląda ten obiekt, jak wyglądają warunki, które były, a które są. 



Redaktor: Ale zapewne już miał pan okazję rozmawiać z rodzicami, 

również z uczniami. Jakie były ich pierwsze reakcje? 

Wójt Janusz Pierzyna: No myślę, że każdy kto był na otwarciu i mógł 

zwiedzić ten obiekt no to był zaskoczony, zachwycony i mówi, że coś 

niesamowitego, że w Jasienicy, w niektórych gminach, w niektórych 

miejscach zamyka się szkoły, a my małe placówki rozbudowujemy o 

praktycznie raz tyle, bo taką mamy potrzebę. Zresztą w planie 

przestrzennego zagospodarowania trzykrotnie przez te 26 lat zostało 

wypuszczonych na rynek ponad 10 000 działek i Rada Gminy 

przekwalifikowała te nieruchomości ludziom. No i w związku z tym te 

nieruchomości też ludzie zbywają. Przychodzą nowi ludzie, budują się na 

naszym terenie. Jak się budują to z reguły w sile wieku również z małymi 

dziećmi. No muszą mieć zapotrzebowanie właśnie na placówki 

oświatowe. No i to chcemy dostosować właśnie przedszkola, właśnie 

szkoły, właśnie skwery różnego rodzaju sportowe. No i w tym temacie 

dużo robimy, kładziemy na to nacisk, żeby rodzice mieli też ten komfort 

psychiczny, że przeprowadzają się do miejsca, gdzie jest bardzo dobra 

komunikacja, gdzie jest bardzo dobra edukacja, gdzie kładziemy właśnie 

nacisk na to i mogą zająć się pracą i można powiedzieć podnosić 

potencjał gminy Jasienica. 

Redaktor: Wójt gminy Jasienica Janusz Pierzyna był naszym gościem. 

Bardzo dziękuję. 

Wójt Janusz Pierzyna: Bardzo dziękuję. Życzę państwu dobrego dnia. 

 


